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LLlleeiiddaa  ééss  ccaappiittaall!!  
 

 
XXaavviieerr  SSààeezz  vvaa  rreebbrree  llaa  ffeelliicciittaacciióó  ppeerr  uunnaa  ccaannddiiddaattuurraa  eennggrreessccaaddoorraa 

La ciutat de Lleida serà 
Capital de la Cultura 
Catalana l’any 2007, 
desprès de que, el passat 
mes de maig, un jurat 
integrat per set rectors 
d’universitats dels Països 
Catalans, valoressin la 
potència i qualitat d’una 
candidatura que feia més 
d’un any que s’estava 
preparant. 

Tot va començar el 
mes de juny de 2004, quan el 
Grup Municipal d’ERC-EV a 
la Paeria va presentar una 
proposta de resolució, 
recolzada pels cinc grups 
municipals, per tal de 
presentar candidatura. A 
partir d’aquell moment, 
l’equip humà dirigit pel tinent 
d’alcalde Xavier Sàez va 
treballar de valent en dues 
direccions: aconseguir el 
major suport ciutadà possible 
a la proposta i dissenyar una 
candidatura potent i 
engrescadora. 

El suport cívic queda 
demostrat amb més de 250 
adhesions d’entitats culturals 
i ajuntaments del Segrià. La 
candidatura, sota el lema 
Lleida és capital cada dia, és 

LL’’aannyy  22000077,,  LLlleeiiddaa  
rreeccoorrddaarràà  eellss  330000  
aannyyss  ddee  llaa  iinnvvaassiióó  

bboorrbbòònniiccaa  ddee  
CCaattaalluunnyyaa      

invasió borbònica de 
Catalunya, el setge de Lleida 
a mans de Felip V. 

La Seu Vella, el 
símbol que els borbons van 
utilitzar per castigar la 
ciutadania convertint-la en 
caserna militar, ha de ser, 
tres-cents anys després, la 
protagonista d’una societat 
que treballa per refer la seva 
identitat. La capitalitat 
cultural ha de servir, alhora, 
per demostrar a la resta de 
Catalunya que Lleida és una 
ciutat d’un dinamisme 
cultural exportable. 
 

producte, al mateix temps, 
de les inèrcies establertes 
amb les pròpies entitats 
ciutadanes. L’eix bàsic sobre 
el qual girarà l’oferta 
cultural de la ciutat de Lleida 
l’any 2007 serà la celebració 
del tres-cents aniversari de la 
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Miquel Pueyo, 
secretari de Política 
Lingüística de la 
Generalitat, va donar
l'inici oficial a la 
Festa Major de 
Lleida 2005 com a
pregoner. Pueyo, que 
va ser diputat d’ERC 
per Lleida, i 
actualment és el 
responsable de la 
política lingüística de 
la Generalitat, va 
llegir un pregó valent 
i compromès tan amb 

  MMiiqquueell  PPuueeyyoo,,  aammbb  XXaavviieerr  SSààeezz  ii  JJaauummee  GGiillaabbeerrtt 

EEll  RRoosseerr,,  uunn  ssíímmbbooll  nnaacciioonnaall  qquuee  nnoo  eess  ppeerrdd  
 

lleidatans com els 
nascuts a la capital 
del Segrià.  

Va ser un 
inici de festes 
brillant, que ja 
augurava prop 
d’una setmana de
cultura popular al 
carrer i activitats 
lúdiques de les que 
han estat 
qualificades com 
les millors Festes 
de Maig dels últims 
anys.   

MMiiqquueell  PPuueeyyoo,,  pprreeggoonneerr  ddee  lleess  FFeesstteess  ddee  MMaaiigg  
 

la llengua com amb la integració dels 
nous immigrants. Miquel Pueyo ens va 
parlar de lleidatans i lleidatanes 
d’origen senegalès o marroquí, però tan 

La transformació de l’edifici del 
Roser en un establiment hostaler, 
un dels Paradors de l’Estat, va 
generar el dubte entre una part 
dels col·lectius culturals de la 
ciutat sobre el futur de les 
celebracions de la Diada Nacional 
en aquest edifici de significació 
històrica.  

Des del Grup Municipal 
d’ERC-EV vam introduir una 
esmena a l’acord de retorn dels 
usos culturals de l’edifici a 
l’Estat, segons la qual  la Paeria 
“es reserva l’ús cultural i social 
que tradicionalment en fa la 
ciutadania i l’Ajuntament de 
Lleida cada Onze de Setembre, en 
l’atri d’accés pel carrer Cavallers, 
amb motiu de la celebració de la 

  LL’’OOffrreennaa  fflloorraall  dd’’EERRCC  aall  RRoosseerr  ccoonnttiinnuuaarràà  sseenntt  uunnaa  rreeaalliittaatt 

Diada Nacional de Catalunya, en atenció al 
referent històric i simbòlic que representa l’edifici 
del Roser, molt especialment en aquesta data”.  

Així, el Roser continuarà sent el lloc on 
rememorem, cada Onze de Setembre, aquells qui 
ven vessar la seva sang per la nostra terra.  
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Algunes de les realitzacions més 
destacades dels tres regidors 
d’ERC-EV a l’Ajuntament de 
Lleida, Xavier Sàez, Xavier Aluja i 
Montse Bergés. 

LL’’iimmppuullss  ddeell  ttuurriissmmee  ddee  LLlleeiiddaa  
Les negociacions d’ERC a la Paeria i el 
Congrés dels Diputats ha permès dotar 
les polítiques de promoció turística de 
la ciutat amb prop de tres milions 
d’euros. La regidora Montse Bergés va 
recollir al mes de gener una distinció de 
la Secretaria General de Turisme i la 
FEMP que reconeix la feina de Turisme 
de Lleida en la millora de la qualitat 
dels sectors vinculats al turisme.
 

LLlleeggiirr  jjuunnttss,,  uunn  ddrreett  cciivviill  
El regidor de Drets Civils, Xavier 
Aluja, i el delegat d’Educació, Carles 
Vega, han posat en marxa un servei 
d’integració de la ciutadania 
nouvinguda a través de la lectura. 

Tortosa. L’anterior equip de govern havia 
plantejat aquest equipament condemnant 
els veïns a tenir que suportar una autèntica 
muralla urbanística entre ells i el Palau de 
Congressos. A l’oposició estant, ERC es va 
comprometre amb els veïns a evitar aquella 

 

PPaallaauu  ddee  CCoonnggrreessssooss,,  tteeaattrree  
mmuunniicciippaall  ii  uunnaa  pprroommeessaa    
El projecte del futur Palau de Congressos 
ha suposat la visualització de dos 
compromisos d’ERC al govern municipal: 
dotar la ciutat d’un teatre municipal adaptat 
a les tendències del segle XXI i fer viable 
un gran projecte per a la ciutat sense 
perjudicar els veïns de l’avinguda de 

pretensió. Una vegada dins el govern 
municipal, hem complert aquell compromís 
vinculant la construcció del palau al 
respecte als drets adquirits per la 
ciutadania. El palau és disseny d’un equip 
d’arquitectes holandès.  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

A la tornada d’aquestes merescudes vacances 
d’estiu, complirem els primers dos anys 
d’acció de govern d’ERC-EV a la Paeria. Dos 
anys donen pel que donen i, com gairebé tot, 
el got el podem veure mig ple o mig buit. Crec 
que la feina feta fins ara pels dos regidors i la 
regidora, així com per la resta de l’equip que 
s’ha anat ampliant, és positiva tan pel que 
s’ha fet com per allò que permet intuir que 
acabarem presentant a la ciutadania d’aquí 
menys de dos anys. 
 S’han esmerçat molts esforços en una 
primera fase poc pública, poc lluïda, ja que, 

DDooss  aannyyss  ffeenntt  cciiuuttaatt      

Pàgina 4 El Butlletí

Xavier Sàez i Bellobí, tinent d’alcalde 
 

primer de tot, calia fixar les basses d’una 
forma nova de governar en una 
administració massa viciada de massa anys 
de majories absolutes. Potser, fins i tot, li 
hem dedicat massa temps a aquesta primera 
fase, però, com comencen a demostrar els 
fets, era necessari. 
 En dos anys hem consolidat no només 
una imatge de partit que sap governar 
responsablement, sinó que tenim un model 
de ciutat que comprometem en totes i 
cadascuna de les nostres accions. Construïm 
la ciutat de Lleida a base d’imaginació, 
fomentant la cohesió i lluitant per guanyar 
la partida a aquells que de Lleida només 
veien la boira. La nostra ciutat, d’aquí dos 
anys, s’estimarà més a sí mateixa.      
 

El dijous 30 de juny, 
l’Ajuntament de Lleida va 
celebrar el segon debat de 
Política Municipal i sobre 
l’estat de la ciutat. El Grup 
Municipal d’ERC-EV va 
fer repàs de la seva gestió 
al govern de la Paeria, 
posant com a exemple l’alt 
grau de compliment dels 
compromisos adquirits en 
el primer debat, celebrat al 
juny de 2004.   

L’any passat, ens 
vam comprometre a 
dignificar la celebració de 
la Diada Nacional de 
Catalunya, que ara a la 
ciutat de Lleida compta 
amb tres dies dedicats a 
l’anàlisi, la festa i la 
commemoració; a fer les 
gestions oportunes per ser 

EEllss  ccoommpprroommiissooss  aaddqquuiirriittss    
LL’’aannyy  22000055,,  eennss  hheemm  

ccoommpprroommèèss  aa  
ddiisssseennyyaarr  uunn  PPllaa  ddee  
BBiibblliiootteeqquueess,,  uunn  PPllaa  
dd’’AAtteenncciióó  IInntteeggrraall  aa  

lleess  PPeerrssoonneess  
IImmmmiiggrraaddeess  ii  ccrreeaarr  
uunn  PPrreemmii  ppeerr  aall  

CCoommeerrçç  ddee  LLlleeiiddaa  
 

LL’’aannyy  22000044,,  vvaamm  ddiirr  
qquuee  ffaarrííeemm  uunn  

CCoonnsseellll  IInntteerrrreelliiggiióóss,,  
uunn  ppllaa  ddee  

sseennyyaalliittzzaacciióó,,  
ddiiggnniiffiiccaarrííeemm  llaa  
cceelleebbrraacciióó  ddee  llaa  
DDiiaaddaa  ii  iinntteennttaarrííeemm  
sseerr  ccaappiittaall  ddee  llaa  
CCuullttuurraa  CCaattaallaannaa    

Capital de la Cultura 
Catalana, i l’any 2007 ho 
serem; a crear un Consell 
Interreligiós, i hem donat 
forma a la primera 
Assemblea Municipal de 
les Religions que existeix 
a Catalunya; a fer un Pla 
de senya.lització de les 
zones d’aparcament, i està 
redactat. Per aquest any ens 

hem volgut plantejar 
públicament nous reptes i 
compromisos, amb la 
voluntat de complir-los 
des de les regidories 
municipals que dirigim: 
dissenyar un Pla de 
Biblioteques públiques, 
un Pla d’Atenció Integral 
a les Persones 
Immigrades, i crear un 
Premi al Comerç. 
 



 


